74 years ago, on November 9, 1936, in the capital of Latvia, Riga, a man was born, whose name was destined to go down not only in the history of his homeland,

but also the history of the world. The man, whose numerous talents, friendliness and amazing modesty made him a legend during his life.

50 years ago, in May of 1960, it seemed the entire population of Riga was greeting the youngest World Chess Champion in history.

Thousands of overjoyed fans, delight, ovation, mountain of flowers.

18 years ago, in July 1992, Latvia sent on his last journey it's son, who kept faith to it during his life and wished to stay home after his death as well ...

Tal loved his homeland, he knew it's language, history and culture. That is why we want to congratulate Latvia on the birthday of one of the most famous Latvian natives in the world - Mikhail Tal, and utter the words of gratitude to Latvia for the fact that it was his origin and his home throughout his short but brilliant life. In loving memory.

GH Vladinis Kramnik G.M. IVAN MOROVI 2 GM Women 15 World Champion Hermals a Kortenut Pris &M EDUARDAS ROZENTAL

Письмо-послание «Памяти Михаила Таля»*, под которым подписались сильнейшие шахматисты планеты:

«Его имя вошло в историю не только Латвии, но и мира. Человек, талант, дружелюбие и удивительная скромность сделали его легендой еще при жизни. 50 лет назад, в мае 1960-го, казалось, все жители Риги приветствовали самого молодого чемпиона мира по шахматам. Тысячи людей, обуреваемые неописуемым восторгом, встречали его овациями и морем цветов. 18 лет назад, в июле 1992-го, Латвия проводила своего сына в последний путь, остававшегося верным ей до последних дней... Таль любил свою родину, он знал ее язык, историю и культуру. Вот почему в этот день мы хотим поздравить Латвию с днем рождения одного из самых известных в мире ее сыновей и поблагодарить за тот факт, что именно эта страна на протяжении такой короткой, но блестящей жизни стала для него родным домом. С любовью помним всегда».

* (перевод с английского)

Всемирная Шахматная Олимпиада 2010

Россия Ханты-Мансийск 19.09.-04.10.2010

Гроссмейстеры, подписавшиеся под письмом-посланием «Памяти Михаила Таля».

GM Vladimir Kramnik ELO 2791/RUSSIA

GM Garri Kasparov ELO 2812/RUSSIA

GM Ilja Smirin ELO 2654/ISRAEL

GM Ivan Morovic Fernandez ELO 2588/CHILE

GM Boris Gelfand ELO 2741/ISRAEL

GM Maxim Rodshtein ELO 2649/ISRAEL

WGM Masha Klinova ELO 2295/ISRAEL/

GM Aleksander Beliavskis ELO 2622/SLOVENIA

GM Levon Aronian ELO 2801/ARMENIA

GM Aleksander Khalifman ELO 2626/RUSSIA

GM Eduardas Rozentalis ELO 2596/LITHUANIA

GM Kovalev Andrei ELO 2542/BELARUS

GM Lev Psakhis ELO 2524/ISRAEL

GM Varuzhan Akobian ELO 2618/United States of America

GM Giorgi Giorgadze ELO 2584/GEORGIA

GM Aleksander Moiseenko ELO 2670/UKRAINA

GM Emil Sutovsky ELO 2695/ISRAEL

GM Aleksandra Kosteniuk ELO 2507/RUSSIA

GM Yury Shulman ELO 2629/United States of America

GM Gata Kamsky ELO 2726/United States of America

"64" magazine owner Igor Burshteyn